
Protokół Nr XXXI/2021 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 27 października 2021r. 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00 – 15,30 

 

Ad  1. 

Dnia 27 października 2021r. odbyło się  XXXI-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy 

Łączna.  Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika 

Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Marek Walkowicz  

- Kierownik Wydziału Technicznego Urzędu Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- pracownicy Urzędu Gminy 

- sołtysi gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 13 radnych, co 

stanowiło  87  % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecni radni: Ledwójcik Tadeusz, Piwowar Bernarda – usprawiedliwieni. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Sławomira Litwińskiego, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, ponieważ nie było Pana Graczkowskiego, 

który miał omówić uchwałę w sprawie przyjęcia "Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych" mieliście Państwo sam materiał bez komentarza, w związku z czym proponuję 

wycofanie uchwały z porządku obrad dzisiejszej sesji a wprowadzenie w to miejsce uchwały 

dotyczącej zmiany uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów, 

oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Uchwała związana jest ze zmianą sołtysa w miejscowości Jęgrzna. 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie wniosku Pana Wójta o wycofanie z punktu 

10 a) uchwały w sprawie przyjęcia "Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Łączna  na lata 2021-2027". 

Za – 13/13 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowane wniosku Pana Wójta aby w punkcie 10 a) 

znalazła się uchwała dotycząca zmiany uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Za – 13/13 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie porządku obrad w całości  

z wprowadzonymi zmianami. 

Za – 13/13 obecnych radnych. 

Porządek obrad został podjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Porządek obrad po zmianach stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych w 2021 roku. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

7. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

8. Pytania, wnioski, interpelacje. 

9. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) dotycząca zmiany uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

b) dotycząca zmiany uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa, wyznaczenia  

inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso podatków:  

od nieruchomości, rolnego i leśnego 

11. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 30 września 2021r. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad.  4. 

Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych w 2021 roku. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, nie ma żadnych uchybień jeśli chodzi  

o oświadczenia radnych. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek –  odczytał pisma: 

- z dnia 07.10.2021r. od Naczelnika II Urzędu Skarbowego w Kielcach odnośnie 

oświadczenia majątkowego Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego p. Macieja Mądzika. 

Nie stwierdzono nieprawidłowości w złożonym oświadczeniu. 

- z dnia 21.09.2021r. od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Skarżysku Kamiennej odnośnie 

oświadczeń majątkowych osób funkcyjnych jednostek organizacyjnych. Pismo zawierało 

uwagi w stosunku do trzech osób. 

- z dnia 12.10.2021r. od Wojewody Świętokrzyskiego, który również weryfikuje 

oświadczenia majątkowe Przewodniczącej Rady i Wójta Gminy Łączna. Pismo zawierało 

kilka uwag w stosunku do oświadczeń zarówno Wójta Gminy jak i Przewodniczącej Rady. 
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Ad.  5 i 6. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 30 września 2021r. do dnia 27 października 2021r. przedstawił   

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem : 

6 października – w oględzinach, wspólnie z druhami z OSP, średniego wozu strażackiego  

w firmie MOTO – TRUCK Sp. z o.o. w Kielcach. Zadanie jest realizowane na podstawie 

Umowy z Województwem Świętokrzyskim o dofinansowanie Projektu pn. „Zakup 

średniego samochodu strażackiego wraz z wyposażeniem dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Łącznej”. Wartość zakupionego samochodu 797.040,00 zł.  

Wartość dofinansowania z RPO WŚ 597.780,00 zł 

12 października  – w odbiorze weksla wraz z deklaracją wekslową po realizacji projektu  

„e-świętokrzyskie”, w którym Gmina była partnerem, 

13 października – w ślubowaniu klas pierwszych w SP Łączna,  

19 października – w gminnych obchodach Dnia Seniora zorganizowanych przez Bibliotekę,   

21 października – w szkoleniu obronnym zorganizowanym w Kielcach przez Wydz. 

Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Wojewody Świętokrzyskiego, 

22 października – w spotkaniu z Zarządem Stowarzyszenia Rozwoju Społecznego  

w Zaleziance. 

                             –  w powiatowych obchodach Dnia Seniora w Skarżysku Kam. gdzie brali 

udział również nasi seniorzy. 

25 października – w spotkaniu ze Starostą Skarżyskim w sprawie planowanych na terenie 

Gminy Łączna inwestycji drogowych w 2022r,  

                             – w połączonym posiedzeniu komisji RG Łączna, 

26 października – w II Samorządowym Forum Energetycznym zorganizowanym  

w Skarżysku Kam. przez PGE Dystrybucja S.A. poświęconym najważniejszym inwestycjom 

na terenie działania PGE oraz procedurom postępowania w przypadku występowania 

masowych awarii sieciowych.  W tej konferencji poruszano również problemy  

zw. z odnawialnymi źródłami energii konkretnie z fotowoltaiką, montażem dużych siłowni 

fotowoltaicznych i problemach sieciowych z tym zw. Przedstawiano również kwestie  

zw. z inwestycjami, jedna z inwestycji dot. tylko naszej gminy tj. przesyłu wysokiego 

napięcia, odcinek linii od Boru do Występy. 

  

II. Wydałem zarządzenia: 
- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2021 rok, 

- w sprawie ustalenia czynszu najmu za 1 m kw. powierzchni użytkowej w lokalach 

mieszkalnych i socjalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Łączna,  

- w sprawie przeprowadzenia pisemnego przetargu nieograniczonego na sprzedaż samochodu 

pożarniczego marki STAR,   

- w sprawie ustalenia dnia wolnego od pracy w Urzędzie Gminy Łączna,  

- w sprawie zmiany wysokości dotacji na prowadzenie publicznych i niepublicznych 

jednostek oświatowych na terenie Gminy Łączna w 2021r. 

 

Wójt poinformował, jeśli chodzi o przetarg na wóz strażacki, do tej pory wpłynęły dwie 

oferty na ten samochód, będziemy informować o wynikach.  
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W ostatnich dniach Gmina podpisała umowy na: 

1.  Opracowanie dokumentacji projektowo-wykonawczej wraz z projektami organizacji ruchu 

w celu zorganizowania przetargu na przebudowę przejść dla pieszych na kwotę 85 000,00 zł 

2.  Opracowanie Programu Funkcjonalno-Użytkowego dla budowy wodociągu                       

w miejscowości Zagórze oraz przebudowy hydroforni Zalezianka w ramach kompleksowej 

modernizacji infrastruktury wod-kan. Etap na kwotę 61 500,00 zł 

3.  Opracowanie Programu Funkcjonalno-Użytkowego dla budowy kanalizacji w 

miejscowościach: Jaśle, Podzagnańszcze, Stawik, Występa, Zalezianka na kwotę 98 400,00 zł 

  
Rozstrzygnięty został przetarg na wykonanie dokumentacji projektowej dot. przebudowy 

Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów, najniższą ofertę złożyła firma APM SERVICE  

Sp. z o.o. z Kielc, z kwotą 54.000 zł brutto, umowę już podpisaliśmy. 

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Chcielibyśmy żeby w ślad za przygotowaniem tego projektu poszła przebudowa naszego 

Punktu Selektywnej Zbiórki.  Wczoraj rozmawiając z projektantem, który był na spotkaniu 

zasugerowałem że życzylibyśmy sobie żeby zastosowania były możliwie najnowocześniejsze 

w woj. św. a może i w Polsce. Chcielibyśmy doprowadzić do sytuacji w której PSZOK  

w Łącznej będzie wzorcowy. 

 

c.d. sprawozdania: 

W dniu 18.10 br. złożone zostały 3 oferty dot. ogłoszonego przetargu na odbiór  

i zagospodarowanie odpadów od mieszkańców gminy Łączna, aktualnie trwa weryfikacja 

ofert.  Najniższą cenę zaoferowała firma MS-EKO Sp. zo.o. z Warszawy 619.873,24 zł. 

Najwyższa oferta Ekom Maciejczyk Spółka Jawna, Nowiny 873 834,35 zł. 

 

Wójt poinformował, pracownicy analizują te oferty. Wynika jednak, że najprawdopodobniej 

nie będziemy musieli podwyższać kwoty którą mieszkańcy będą płacić za odbiór odpadów. 

Będziemy dokładać wszelkich starań żeby pracownicy odpowiedzialni za odbiór śmieci 

jeszcze skrupulatniej obserwowali proces odbierania śmieci przez firmę, która wygrała 

przetarg. 

  

W dniu 15 października br. został ogłoszony przetarg na sprzedaż nieruchomości 

niezabudowanej położonej w miejscowości Jęgrzna o nr ewidencyjnym 370.  

Jak pamiętacie jeden z mieszkańców gminy zwrócił się z prośbą o sprzedaż ale nie złożył 

ofert w przetargu. Został on nierozstrzygnięty z powodu braku ofert. Ponowne ogłoszenie 

przetargu przewiduje się w połowie listopada br.  

  

W dniu 2 listopada br. odbędzie się otwarcie ofert  w ogłoszonym 14 października br.  

pisemnym przetargu nieograniczonym na sprzedaż samochodu pożarniczego marki STAR 

266 rocznik 1988. Do tej pory spłynęły dwie oferty, jaki będzie wynik sprzedaży 

poinformujemy. 

  

Z ogłoszonych w dniu 25 października br. zestawień wynika, że Gmina Łączna otrzyma 

wsparcie z „Polskiego Ładu” na termomodernizację ZGK w Łącznej - kwotę 540 000,00 zł. 

Drugi nasz wniosek dot. modernizacji sieci wodociągowej na kwotę 6 383 632,00 zł nie 

uzyskał dofinansowania. 
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Do sprawozdania Wójt dodał: 

Do woj. św. trafiło ok. miliard zł., są to poważne środki. Jestem pełen optymizmu jeśli chodzi 

o to co będzie realizowane w szeregu gminach. Nam nie udało się pozyskać środków na te 

najbardziej newralgiczne projekty, które wymagają natychmiastowej realizacji czyli 

wodociągi. Szczególnie wodociąg w Zagórzu, który jest obciążony permanentnymi awariami 

z racji faktu że jego budowa była w latach 60-tych. Wczoraj uczestniczyłem w konferencji 

podsumowującej I edycję tego programu, mogłoby się pojawić pytanie dlaczego Gmina 

Łączna nie otrzymała większych środków. Mam nadzieję że w następnej edycji, do której na 

pewno złożymy wnioski, otrzymamy środki które pozwolą na realizację naszych inwestycji. 

 

Poinformował, chcę przekazać informację dot. środków przyznanych dla Lokalnych Grup 

Działania. LGD wokół Łysej Góry, do której należymy, jest na liście otrzymujących środki. 

Gmina Łączna będzie mogła skorzystać ze środków w wysokości ponad 200 tys. zł. Nie jest 

jeszcze dokładnie określone na jaki rodzaj działań będzie można przeznaczyć te środki ale 

będą one w dyspozycji gminy, nie Stowarzyszenia. Do tej pory we wszystkich naborach dot. 

LGD preferowane były Stowarzyszenia. W tym działaniu dano możliwości decydowania 

gminom. Myślę, że to będzie przedmiotem naszej dyskusji na Komisjach. 

 

c.d. sprawozdania: 

Z ostatnich wniosków: 
- pracownicy interwencyjni plewili mogiły wojenne cmentarza w Łącznej,  

- czyszczono rowy przydrożne w msc. Zagórze, Czerwona Górka i Gózd,  

- przeprowadzono sprzątanie przystanków,  

- podrównano drogę gruntową Podłazie - Wiącka oraz drogę na Krzyżkę, 

- pracownicy ZGK kercherem częściowo wyczyścili napisy na przystanku             

  w Łącznej, niektórych nie udało się usunąć, 

- zamontowali oni również w sołectwach 12 nowych tablic informacyjnych. Nie we 

wszystkich sołectwach zostały one zamontowane. Z informacji od sołtysów wiem, że tablice 

się podobają. Jeśli będzie wolą radnych i sołtysów żeby w którychś miejscowościach 

dostawić takie tablice to będziemy rozmawiać z przedsiębiorcą z naszej gminy czy będzie w 

stanie wykonać pewną ilość tablic informacyjnych wg. wzoru który został opracowany. 

 

Po odczytaniu sprawozdania Wójt poinformował, otrzymaliśmy pismo z Państwowego 

Gospodarstwa Wody Polskie z informacjami dot. tam bobrowych. Tamy zostały rozebrane 

m.in. na rzece Jaślanej, działkach nr. 273, 211 obręb Łączna, pomiędzy zbiornikiem Jaśle a 

drogą gminną nr. ew. 213. To jest odpowiedź na pismo, które skierowaliśmy do Nadzoru 

Wodnego w Skarżysku-Kam. o podjęcie działań w zw. z licznymi interwencjami 

mieszkańców na skutek działalności gatunku Bóbr europejski. 

 

Ad.  7. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, Komisja w miesiącu październiku nie obradowała. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – poinformowała, Komisja 

Społeczna w miesiącu październiku nie obradowała. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,  

Komisja Skarg i Wniosków w omawianym okresie nie obradowała. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, w dniu 

dzisiejszym Komisja Rewizyjna zgodnie z planem pracy komisji odbyła dwie kontrole: 

kontrola GOPS i ZGK. W obydwóch jednostkach działalność wygląda poprawnie, nie 

stwierdziliśmy żadnych nieprawidłowości. Będąc na Komisji w Zakładzie Gospodarki 

Komunalnej, może nie w formie wniosku ale silnej sugestii, jesteśmy zainteresowani tematem 

budowy wodociągu w Zagórzu. Słyszeliśmy o planach budowy i wszelkimi możliwymi 

sposobami, siłami spróbujmy w tym temacie coś ruszyć, bo ta awaryjność jest jaka jest i temat 

wygląda bardzo poważnie. 

 

Ad.  8 i 9. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk – poinformowała, do Rady Gminy wpłynęły 

następujące pisma między sesjami:  
1/ 01.10.2021 prośba o udzielenie dofinansowania na założenie i utrzymanie rodzinnego 

schroniska dla zwierząt, mieszkanka miejscowości Jęgrzna. To pismo omawiane było na 

komisjach połączonych, zostało skierowane do Komisji Gospodarczej. 

2/ 06.10.2021 pismo odnośnie strzelnicy również było omawiane. Czy Pan Wójt wie coś na 

temat odpowiedzi. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, kwestia strzelnicy była przedmiotem 

rozmowy na połączonych komisjach i udzielałem informacji że wystąpiliśmy do Prokuratury 

w celu udzielenia nam informacji czy fakty zgłoszone przez mieszkańców Występy mają 

potwierdzenie i jakie w tej sprawie są decyzje czy sugestie Prokuratury. Do tej pory nie 

uzyskaliśmy odpowiedzi. Zwrócił się do nas właściciel strzelnicy z prośbą o udzielenie 

informacji publicznej dot. posiedzenia tej komisji i o udzielenie informacji co było 

przedmiotem obrad radnych. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, kolejne pismo wpłynęło 25.10.2021r. od Wojewody 

Świętokrzyskiego – zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego dot. uchwały  

Nr XXX/177/2021 z dnia 30.09.2021r. w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za 

okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek 

mieszkaniowy.  W § 4 uchwały Rada Gminy określiła iż uchwała podlega ogłoszeniu  

w Dzienniku Urzędowym Woj. Św. i wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej 

ogłoszenia. Wątpliwości organu nadzoru budzi kwestia zw. z datą wejścia w życie uchwały. 

Pan Mecenas po urlopie wystosuje odpowiedź. 

Następnie Przewodnicząca Rady oddała głos radnym. 

Radny Januchta – zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego, proszę o ciągłe 

monitorowanie naprawy dwóch uszkodzonych odcinków dróg: wzniesienie w kierunku 

Zaskala, wzniesienie w kierunku Wiącki. Mamy kilka niesprawnych lamp oświetleniowych 

począwszy od Sezamkowej przez Podzagnańszcze w kierunku Zaskala i na wzniesieniu, jest  

4 lampy niesprawne. Kolejna sprawa zgłaszałem kilkakrotnie niedrożny rów na wysokości 

posesji Zaskale 25. On jest do połowy zamulony, woda nie spływa, śmierdzi. Właściciel 

posesji jest mieszkańcem Czerwonej Górki, rozmawiałem z nim ale rów i droga jest 

powiatowa. Kolejna sprawa proszę w skrócie przedstawić procedurę wycinki drzew na 

prywatnych działkach. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, pozostałe sprawy 

będziemy załatwiać w miarę możliwości a jeśli chodzi o wycinkę drzew, wnioskodawca 

będący właścicielem ew. użytkownikiem ale mogącym udowodnić że użytkuje działkę  

w sposób należyty m.in. opłaca podatki może taki wniosek złożyć. Jest to zawiadomienie  
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o zamiarze wycięcia drzewa. Wnioski są na BIP w zakładce druki dla interesantów. Wniosek 

na drugiej stronie zawiera instrukcję od jakiego obwodu należy złożyć taki wniosek. Nie 

wszystkie gatunki drzew są w jednakowym wymiarze i nie wszystkie drzewa podlegają 

zgłoszeniu. Po złożeniu wniosku odbywa się wizja, sporządzany jest protokół, po 14 dniach 

jeśli nie wpłynie żadna decyzja z organu można przystąpić do wycinki, mamy na to pół roku. 

Jeżeli nie zdążymy to należy złożyć ponowne zgłoszenie.  

Radny Januchta – zapytał, czy są jakieś gatunki drzew, które są zabronione jeżeli chodzi  

o wycinkę. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, są gatunki 

chronione, po to jest wizja żeby stwierdzić czy nie jest to gatunek chroniony bądź czy nie 

znajdują się jakieś gniazda, rośliny z gatunków chronionych w otoczeniu. 

Radny Wykrota – zabrał głos, na zeszłej sesji prosiłem o naprawę dróg gminnych, chodzi  

o uzupełnienie po tych ulewach, droga od wiaduktu do drogi powiatowej i w Dołkach. Nie 

zostało to zrobione. A w polach się reperuje jakieś drogi m.in. od Wiącki do Podłazia mało 

uczęszczana. Mieszkańcy pytają o odbiór eternitu. Kiedy może on być. Natomiast za tablicę 

sołtysa, która jest zamontowana naprzeciwko mnie dziękuję bardzo. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, jeśli chodzi  

o naprawy dróg proces jest rozpoczęty. Dojadą również do Podzganańszcza. Odbiór eternitu, 

tak jak informowałem, w tym roku nie udało nam się uzyskać dofinansowania. Składaliśmy 

wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i znaleźliśmy się na liście 

rezerwowej. Nie mamy informacji, że zostały jakieś środki z listy głównej. Po nowym roku 

będziemy składać nowy wniosek o dofinansowanie na wszystkie wnioski od mieszkańców 

które do dnia dzisiejszego zostały złożone. 

Radny Janik – zabrał głos, w imieniu Przewodniczącej Klubu Seniora p. Eli Głowackiej, 

seniorów i swoim składam podziękowania Bibliotece za zorganizowanie Dnia Seniora i Panu 

Wójtowi za autokar dla Seniorów do Skarżyska. 

Radna Żaczek – zapytała o odpowiedzi na pytania zadane na poprzedniej sesji. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos i zwrócił się do radnej Żaczek, tak jak 

wspomniałem miesiąc temu za place zabaw, ich przeglądy roczne tak jak i przeglądy 

budynków szkolnych odpowiadają Dyrektorzy Szkół. Czynią to z własnych funduszy,  

z własnego budżetu. Co do dodatku za trudne warunki pracy, jeśli szkoła będzie wypłacać to 

wypłaci teraz 1-go listopada z wyrównaniem od 1-go września. Wychowawstwo pozostaje 

bez zmian.  Sześć godzin jest łączonych. 

Radna Żaczek – poinformowała, w klasach 1-3 jest nauczanie zintegrowane można tam 

wyodrębnić W-F, plastykę, technikę, muzykę.  Skąd sześć. Język angielski nie jest  

w nauczaniu zintegrowanym.  

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, z dokumentów jest chyba sześć 

łączeń dlatego tak podałem.  

Radna Żaczek – zapytała, czy nauczyciele zostali poinformowani o tym że to nie Rada o tym 

decyduje tylko Dyrekcja. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, nie rozmawiałem z nauczycielami, 

mam zawsze bezpośredni kontakt z Dyrektorami, którzy powinni przenieść swoją wiedzę  

na Radę Pedagogiczną. 

Radny Chaba – zapytał, skąd to wyszło że to radni. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, nie wiem, na pewno nie z Urzędu,  

może od poszczególnych nauczycieli. 

Radny Wykrota – zauważył, trzeba poinformować Dyrektorów żeby przekazali informacje na 

Radzie Pedagogicznej. 
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Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, jutro o tym wspomnę Dyrektorom. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, do przekazywania złych informacji nikt 

się nie garnie. Łatwiej powiedzieć Urząd Gminy, Wójt niż powiedzieć „ja”. Każdy Kierownik 

jednostki ma świadomość że za pewne rzeczy odpowiada. Skoro odpowiada za to że prowadzi 

konkretną jednostkę to powinien również przekazać informację swoim podwładnym. 

Radny Litwiński – zabrał głos i zwrócił się do Wójta Gminy, na Pana ręce chciałbym złożyć 

podziękowania dla Wydziału Technicznego za poprawienie drogi Podłazie-Wiącka. Od 

prawie półtora roku ta droga była nieprzejezdna, w chwili obecnej zostały wyrównane te 

najgorsze doły i ludzie mogą przejechać w kierunku Bodzentyna i z powrotem. 

Radny Januchta – zabrał głos, będąc dzisiaj z komisją na kontroli GOPS zastanawialiśmy się 

kto jest zarządcą parkingu obok straży, tego poza ogrodzeniem siedziby Ośrodka. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, to parking gminny. Gmina nie próbuje 

zrzucić z siebie pewnych obowiązków wynikających z zapisów ustaw. Faktem jest, że wtedy 

kiedy Urząd Gminy przebywał w budynku, gdzie dzisiaj mieści się GOPS, swoimi 

działaniami porządkowymi obejmował na co dzień również tereny przyległe. Nie 

sprzeczaliśmy się ani z ZDP ani z osobami fizycznymi o to co należy zrobić żeby mieszkańcy 

widzieli porządek na tym terenie. Dołożymy starań aby kwestie dot. porządku były 

uregulowane żeby nie powstawało wrażenie że to jest teren niczyi. Wrócę do tematu wycinki 

drzew, ten temat nigdy nie był poruszany szerzej. Czy mieliście Państwo sygnały od swoich  

mieszkańców że nie mogą wyciąć drzewa. Do tej pory podpisywaliśmy wszystkie zgody na 

wycinki po wszystkich procedurach. Natomiast w kwestii podejścia do wycinki obserwuję  

w terenie pewną reakcję mieszkańców czasami niebezpieczną tj. wycina się wszystko co jest 

na działce. Nie chcę powiedzieć, że nie należy pewnych prac wprowadzić. Czasami mam 

wrażenie że musi urosnąć drzewo, które może zagrażać zanim ktoś podejmie wcześniej 

działania. Wtedy kiedy drzewa są małe można je wyciąć bez szkody i papierologi. Mój 

stosunek do wycinki jest bardzo negatywny. Są takie sytuacje i może się zdarzyć że nie 

podpiszę decyzji o wycince drzewa bo takie drzewo może być naniesione na mapach są to np. 

drzewa wskaźnikowe, nie chronione. 

Radny Wykrota – zgłosił suche drzewo na wysokości posesji nr 4a w Podzagnańszczu. Jeśli 

to jest drzewo gminne to jest ono do wycinki. 

Radny Januchta – zabrał głos, drzewo graniczy z działką sąsiada, to jest nieużytek zarośnięty 

drzewami liściastymi, gdzie pień jest w działce niezagospodarowanej a korona pokłada się 

nad działką użytkowaną. Przeszkadza to w użytkowaniu tej działki. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, ustawa jest jednoznaczna powinno się 

poprosić sąsiada o wycięcie gałęzi jeśli tego nie zrobi to można samemu wykonać cięcie tych 

gałęzi. Drzewa owocowe w ogóle nie wymagają pozwolenia na wycinkę. Teraz jest moda na 

iglaki ale pamiętajmy że jest coś takiego jak zacienianie posesji sąsiadującej. System 

korzeniowy może powodować uszkadzanie ogrodzeń itp. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, nie jest do końca 

tak że można wyciąć, owszem można ale tak żeby nie zrobić szkody dla drzewa. Planując 

nasadzenie drzew robimy to w taki sposób aby nie przeszkadzało w swobodnym korzystaniu  

z działki sąsiedniej częściami napowietrznymi jak i podziemnymi. 

Radny Chaba – zabrał głos, w miesiącu sierpniu co roku Komisja Społeczna robi przegląd 

szkół dot. przygotowania szkół do nowego roku szkolnego. Od trzech lat komisja składa 

wniosek o zamontowanie bramy wjazdowej do szkoły w Goździe. Co roku są obiecanki, że 

brama będzie. Nie ma bramy, kiedy szkoła jest nieczynna w soboty czy niedziele z tego co 

mam informacje podjeżdżają samochody i młodzież rozgrywa mecze na boisku. Boję się o 

dewastację tego terenu i boiska. Czy będzie zamontowana ta brama. 
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Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, za obiekt odpowiada Dyrektor. Gmina 

wykonała inwestycję - budowa boiska ze sztuczną nawierzchnią na terenie szkoły w Goździe. 

Istnienie, bądź nie, bramy do szkoły nie ma żadnego znaczenia w kwestii braku możliwości 

ogólnego udostępnienia korzystania z tego obiektu. Jest to równoznaczne ze zwrotem 

środków z dofinansowania Unii Europejskiej. Dopóki jest trwałość projektu nie możemy  

w żaden sposób ograniczyć dostępu do boiska. To że chłopcy przyjeżdżają samochodami itp. 

na teren szkoły, Szkoła otrzymała dzięki państwa zgodzie możliwość zainstalowania 

monitoringu. Brak bramy nie jest żadną przeszkodą aby pilnować terenu przed dewastacją. 

Zgadzam się, że dobrze byłoby zaopatrzyć szkołę w bramę wjazdową i ogrodzenie ale nie 

możemy ograniczyć możliwości dostępu. 

Radny Chaba – poinformował, nikt nie robi przeszkód żeby przyjeżdżali rozgrywali mecze 

ale chodzi dewastacje terenu. Sanepid wprowadził jakiś zarzut że tej bramy przy szkole nie 

ma. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, tak krawiec kraje jak mu materii staje. 

Jeżeli uważacie że stać będzie gminę na to żeby wyłożyć środki w wysokości 60 tys. zł na 

ogrodzenie i bramę wjazdową dla szkoły to tak zrobimy. 

Radny Wisowaty – zabrał głos, zgłosił prośbę o oznakowanie miejscowości Kamionki, 

skręcając w lewo w Kamionki nie ma żadnej informacji że to miejscowość Kamionki, jakieś 

ograniczenia, teren zabudowany. Wójt wspomniał o przetargu na śmieci, czy obecna firma 

startowała i dała wyższą stawkę. Trzecia sprawa dot. wywozu Eternitu, czy gmina nie ma 

obowiązku zabezpieczyć środków w budżecie na ten cel. Czy liczy się tylko na pieniądze  

z Ochrony Środowiska. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, mamy dużo czasu na odbiór eternitu, do 

2032r. Obserwując skalę odbierania powinniśmy być dumni z tego bo dużo odebraliśmy 

eternitu od ludzi. Jak to wygląda od strony formalnej Kierownik Wydziału Technicznego 

odpowie. Jeśli chodzi o oznakowanie wydaje mi się że było. Czy zostało zniszczone.  

Firma obecnie odbierająca od nas śmieci wzięła udział w przetargu ale dała wyższą kwotę. 

Było takie pytanie, czy uwaga ze strony Wysokiej Rady, odnośnie ogródka jordanowskiego 

koło biblioteki i stanu jego nawierzchni. Firma, która wykonywała ten ogródek dała ofertę na 

wymianę nawierzchni która opiewa na kwotę 60 tys. zł, cena jest rzucająca z nóg. 

Technologia tej nawierzchni opiera się w całości na produktach ekologicznych. Ostatnio ceny 

materiałów poszły w górę. Będziemy się zastanawiać. będę szukał innych ofert ale nie 

będziemy w stanie przeznaczyć 60 tys. zł na to zadanie. 

Radny Wisowaty – zauważył, może na dzień dzisiejszy wystarczyłoby wyplewić ponieważ 

dużo chwastów się zasiało, wyrównać grabkami. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, spróbuję to ustalić. 

Radna Krawczyńska – zwróciła się do radnego Chaby, dziękuję za troskę odnośnie montażu 

bramy przy szkole. W Goździe są dwie radne, jedna praktycznie mieszka przy szkole. Muszę 

powiedzieć w obronie młodzieży, nie wiem skąd ma Pan takie informacje, jesteśmy również 

w kontakcie z panią Dyrektor często, skąd informacje że dzieją się tam dantejskie sceny. 

Nieprawda. Młodzież kulturalnie gra, siedzą, rozmawiają, nie słychać żadnych odgłosów. 

Słychać tylko wtedy gdy jest kibicowanie jak grają mecze. Jestem zaskoczona. W naszych 

wnioskach do budżetu 2022r. było wpisane ogrodzenie, zamontowanie bramy, ogródek 

jordanowski, żeby wygospodarować środki na ten cel. 
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Radny Chaba – zabrał głos, nie jestem mieszkańcem Gozdu ale mam kontakt ze szkołą  

w Goździe, dzieci z Występy chodzą tam do szkoły. Mam tą informację od Dyrekcji. od 

nauczycieli, kiedyś były założone jakieś kłódki które zostały pourywane. W ubiegłym roku 

były zdewastowane szyby, pourywane coś przy schodach, płytki zniszczone. To nie jest tak że 

tam jest taki bardzo piękny porządek. 

Radna Krawczyńska – poinformowała, nie można młodzieży tak eliminować. Czy jest jakaś  

szkoła gdzie nie niszczą klamek, gdzie nie ma żadnych napraw, zdarzają się różne przypadki.  

Jestem w obronie młodzieży, która tam rozgrywa mecze i spotyka się. Młodzież mamy 

wspaniałą i nie psujmy jej opinii. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, ten fakt o którym mówił radny Chaba miał 

miejsce. To był jeden incydent wynikający z faktu że młodzież chciała pograć przy 

sztucznym oświetleniu, a została dokonana wymiana kłódki i nie mieli klucza więc obcięli 

kłódkę potem założyli swoją. Zdarzają się sytuacje, że są tam śmieci. Poprosiłem osobę z 

Gozdu aby zorganizować np. turniej piłkarski. Nie miałem sygnałów żeby młodzież była 

niegrzeczna. Tą sprawę sobie z Panią Dyrektor i osobą która w tej całej sytuacji była 

wyjaśniliśmy. Obiecano mi że nie będzie z tego powtórki. Dodam, że od kolegów Wójtów 

mam sygnały że jak były otwierane i później udostępniane orliki dochodziło do bójek o to kto 

miał grać mecz. Władze gminy musiały zatrudnić osobę która pilnowała kolejności 

użytkowania boiska. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 10 a) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXI/182/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 27 października 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 b) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa, 

wyznaczenia  inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso podatków: od 

nieruchomości, rolnego i leśnego. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXI/183/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 27 października 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 30 września 2021r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 30 września 2021r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

(za – 13/13 obecnych radnych) 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  12. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XXXI–e posiedzenie Rady Gminy Łączna  

w kadencji 2018-2023. 

 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła         

                                     Monika Pająk 

           Magdalena Chmiela 

 

 

 


